

**Editorial** · Editorial*I. Wolff*

- 1 **#Notfall+Rettungsmedizin. Ihre Zeitschrift crossmedial**  
 #Notfall+Rettungsmedizin. Your crossmedia journal

**Übersichten** · Review articles*S. Schacher · P. Glien · M. Kogej · I. Gräff*

- 3 **Strukturierte Übergabeprozesse in der Notaufnahme. Luxus oder Notwendigkeit**  
 Structured handover processes in emergency admission. Luxury or necessity

**Originalien** · Original articles*M. S. Schehadat · G. Scherer · D. A. Groneberg · M. H. K. Bendels*

- 9 **Leitstellenstruktur in Rheinland-Pfalz**  
 Structure of the integrated control centers in Rhineland-Palatinate

*M. Sperber · R. Teßmann · A. Marx · U. Schweigkofler · R. Hoffmann · M. Größ*

- 17 **Videolaryngoskopische Intubation durch Notärzte. Eine Vergleichsstudie zum Erfolg der endotrachealen Intubation zwischen nichtanästhesiologischen Notärzten und Anästhesisten**  
 Video laryngoscopic intubation by emergency physicians. A comparison of endotracheal intubation between nonanaesthesiologist emergency physicians and anaesthesiologists

**Konzepte – Stellungnahmen – Leitlinien** · Concepts – Statements – Guidelines*M.-M. Ventzke · B. Ziegler · M. Peter · G. J. Kemming*

- 25 **Terrorlagen in ländlicher Region. Handlungsfähig mit dem Abrollbehälter Sonderlagen Rettung (AB SoLaR)?**  
 Terror scenarios in rural areas. The concept of a roll-off container "special rescue situations"

**Kasuistiken** · Case reports*P. A. Eder · H. Dormann · R. M. Krämer · S. K. Lödel · L. Shammam · A. Rashid*

- 37 **Telemedizinische Voranmeldung durch den Rettungsdienst bei Schwerverletzten. Fallbericht eines Verkehrsunfalls**  
 Telemedical prenotification of emergency departments by emergency medical services in case of severe trauma. Case report of a traffic accident

*R. Stangl · C. Paul · A. Söntgerath · C. Adler*

- 45 **Fulminante Lungenembolie mit erfolgreicher präklinischer Reanimation nach Lyse und vollständiger Restitutio ad integrum. Stellenwert der präklinischen Echokardiographie in der Detektion reversibler Ursachen eines OHCA**  
 Acute pulmonary embolism with successful preclinical resuscitation after lysis and full recovery. Importance of prehospital echocardiography in detecting reversible causes of OHCA

**Der interessante Fall** · The interesting case*J. Kapust · R. Krämer · J. Gmeinwieser · H. Rupprecht · H. Dormann*

- 51 **How to? – CT-Diagnostik unter laufender Reanimation mittels externer mechanischer Reanimationshilfe**  
 How to?—Computed tomography during ongoing resuscitation with an external mechanical resuscitation device

**Notfall aktuell - Für Sie gelesen** · Emergency today – Journal club*H. Beyer · J. Gempt*

- 56 **Hypophysenstörungen nach Schädel-Hirn-Trauma bei Erwachsenen**  
 Pituitary dysfunction after traumatic brain injury in adults

**Teamwork + Education · Teamwork + Education**

*P. Gotthardt · S. Popp · M. Pauschinger · K. Fessele*

- 59 **Der besondere STEMI – Zusatzableitungen und aVR im EKG. Einfach und praktisch**  
Special types of STEMI—value of additional leads and aVR in the ECG. Simple and practical

**CME Zertifizierte Fortbildung · Continuing Medical Education**

*F. Laue · N. Ramadanov · G. Matthes*

- 63 **Schockraummanagement beim Schwerverletzten**  
Emergency room management for severely injured patients
- 77 **Fragebogen**  
Assessment

**Verschiedenes · Miscellaneous**

- 79 **Mitteilungen des DBRD** · News of the DBRD
- 82 **Mitteilungen des GRC** · News of the GRC
- 84 **Mitteilungen der agswv** · News of the agswv
- Termine** · Forthcoming meetings
- Impressum** · Imprint

